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P r o t o k ó ł   Nr XLIV/2023 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 31 marca 2023r. 

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1) Emil Sadza, Paweł Wodziński – policjanci Komendy Powiatowej Policji  w Skarżysku- 

    Kamienna 

2) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

3) Michał Jędrys– Sekretarz Gminy Bliżyn 

4) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

5) Karolina Chaja  – obsługa prawna 

6) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

7) Anna Kowalik – obsługa Rady 

8) Monika Łukomska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie 

9) Jacenty Kita – Samorządowy Informator Gminy Bliżyn 

10) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

11) Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołów z obrad XLII i XLIII sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

    ostatnich sesjach. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa, przestępczości, ładu i porządku publicznego na terenie 

    gminy za 2022 rok: 

    a) wystąpienie Komendanta Powiatowego Policji w Skarżysku-Kam., 

    b) stanowisko Komisji Spraw Społecznych i Socjalnych, 

    c) dyskusja, 

    d) przyjęcie informacji. 

7. Informacja z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

     Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii oraz Innych Uzależnień za rok 2022: 

     a) wystąpienie Przewodniczącej Gm. Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

     b) stanowisko Komisji Spraw Społecznych i Socjalnych, 

     c) dyskusja, 

     d) przyjęcie informacji. 

8. Informacja z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

    Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2022: 

     a) wystąpienie Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie, 

     b) stanowisko Komisji Spraw Społecznych i Socjalnych, 

     c) dyskusja, 

     d) przyjęcie informacji. 

9.  Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

     a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2023- 

          2035, 

     b) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok, 

     c) udzielenia pomocy finansowej, 

     d) metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

          wysokości stawki tej opłaty, 
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     e) zmieniająca uchwałę Nr XLII/291/2022 Rady Gminy Bliżyn z dnia 29 grudnia 2022 roku 

         w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

         oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak 

         również trybu ich pobierania, 

     f) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnej 

          pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

          „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

     g)  określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim 

          rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019 - 2023, 

     h) przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Bliżyn na lata 

          2023-2030”, 

     i) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

           bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bliżyn w 2023 roku, 

     j)   zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy Bliżyn oraz komisji stałych na 2023 rok. 

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

      awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Bliżyn za 2022 rok. 

11. Sprawozdania z działalności Komisji za 2022 rok. 

12. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Czterdziestą czwartą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Jacek 

Krzepkowski - Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia  

27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy Bliżyn są transmitowane  

i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 14 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie odczytał projekt porządku obrad sesji, do którego nie zgłoszono żadnych uwag ani 

wniosków. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad XLIV  sesji 

Rady. 

Za przyjęciem porządku obrad XLIV sesji Rady Gminy głosowało 14 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek obrad XLIV sesji 

Rady Gminy został przyjęty przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołów z obrad XLII i XLIII sesji Rady 

Przewodniczący Rady wniósł o ich przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XLII sesji Rady, która odbyła się w dniu 29 grudnia 2022r. 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z XLII sesji został przyjęty przez Radę. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XLIII sesji Rady, która odbyła się w dniu 16 stycznia 2023r. 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z XLIII sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatnich sesjach (informacje w załączeniu). 
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Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości - brak chętnych. 

Ad. 5 

Interpelacje i zapytania radnych: 

Jacek Krzepkowski 

Zapytania 

1) Stosownie do zapisu art.24 ust.3 i 6 ustawy o samorządzie gminnym (tj. Dz.U. z 2023r. 

poz.40) składam następujące zapytanie: 

W związku z zaistniałą sytuacją dotyczącą zimowego utrzymania dróg w sezonie 2022/2023 

(niewyłonienie w drodze przetargu żadnego wykonawcy przez Urząd Gminy). Wójt zapewnił, 

że Gmina zajmie się utrzymaniem dróg we własnym zakresie. Zostanie zakupiony piach, sól, 

osprzęt do ciągnika oraz samochód specjalistyczny w celu realizacji zadań związanych  

z utrzymaniem dróg oraz utrzymaniem porządku i czystości na terenie gminy. Wójt gminy 

zapewnił radnych w grudniu 2022 roku, że zakupiony na stan Urzędu Gminy samochód 

specjalistyczny Mercedes będzie gotowy do użycia przed świętami Bożego Narodzenia 2022 

roku. Z tego co mi jest wiadome samochód ten na chwilę obecną nie był użyty ani razu  

w związku z tym zapytuję: 

- czy samochód Mercedes został zgłoszony do rejestracji, kiedy, a jeżeli nie to dlaczego, 

- czy do Wydziału Komunikacji i Transportu Starostwa Powiatowego w Skarżysku-Kamiennej 

zostało skierowane zawiadomienie o nabyciu pojazdu, 

- czy pojazd jest dopuszczony do ruchu (przeszedł badania techniczne zgodnie  

z Rozporządzeniem Ministra Infrastruktury w sprawie o warunkach technicznych pojazdów 

oraz zakresu niezbędnego ich wyposażenia), 

- czy podczas zakupu była przeprowadzona ekspertyza czy pojazd (jego stan techniczny 

pozwala na użytkowanie – nadaje się do eksploatacji) jeżeli tak to przez kogo (czy jest z tej 

czynności dokument), a jeżeli nie to dlaczego taka czynność nie została wykonana (zlecona) 

przed zakupem, 

- gdzie składowany jest piach, sól, garażowany pojazd ciężarowy (specjalistyczny) Mercedes, 

ciągnik, osprzęt do pojazdów i czy gmina za to płaci jeżeli tak to komu, na jakich zasadach  

i jaką kwotę (informacja do wiadomości Radnych Gminy Bliżyn). 

Ponadto proszę o przedstawienie pisemnie całkowitych kosztów Radzie Gminy Bliżyn 

dotyczących zimowego utrzymania dróg w sezonie 2022/2023 tj. 

- kosztu utrzymania taboru (zakupy osprzętu, pojazdu, naprawy, remonty itp.), 

- koszty eksploatacji materiałów (piach, sól, paliwo), 

- ilość zgłoszonych wyjazdów (dni) w których prowadzona była akcja czynna związana  

z utrzymaniem dróg, 

- na podstawie czego rozliczane są wyjazdy oraz ilość przejechanych kilometrów i kto 

nadzoruje ze strony urzędu właściwe wykonanie zadania w tym dokonuje rozliczeń 

finansowych i na podstawie czego następują płatności, 

- czy była prowadzona akcja bierna (jeżeli tak to na jakich zasadach), 

- wynagrodzenie za usługę. 

2) Stosownie do zapisu art.24 ust.3 i 6 ustawy o samorządzie gminnym (tj. Dz.U. z 2023r. 

poz.40) składam następujące zapytanie: 

Przepis ustawy o samorządzie gminnym wskazał, że obrady rady gminy muszą być 

transmitowane i nagrywane. Jakość tych transmisji i nagrań nie spełnia oczekiwań radnych oraz 

mieszkańców. System się zawiesza, transmisje są przerywane. Wielokrotnie zgłaszałem do 

Pana Wójta o wyeliminowanie nieprawidłowości. Z wyjaśnień, które otrzymałem wynika, że 

taki stan rzeczy ma miejsce na wskutek powstałych zakłóceń na łączach Internetu, który jest 

zainstalowany w OSP Bliżyn – Internet radiowy. 
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W związku z tym zapytuję, kiedy system przekazu transmisji się poprawi. Dlaczego do chwili 

obecnej OSP Bliżyn nie posiada łącza internetowego sieci światłowodowej. 

Sławomir Młodawski 

Zapytanie 

Zwracam się do p.Wójta z zapytaniem czy Gmina uzyskała z tytułu wyłączania oświetlenia 

ulicznego jakieś oszczędności czy nie? Rozpoczęcie wyłączenia zaczęło się od października 

roku 2022, mija zatem pół roku i czy Gmina dalej planuje wyłączać oświetlenie ulic w porze 

nocnej? 

Interpelacje 

1) Zwracam się do p.Wójta w imieniu mieszkańców  ul.Zgodnej od n 1 do 5, którzy proszą za 

moim pośrednictwem o utwardzenie dojścia do drogi asfaltowej. Długość tego utwardzenia to 

ok. 20 metrów. Szczególnie w okresie wiosennych roztopów i deszczów zbierają się kałuże. 

Można by to zadanie wykonać własnymi silami przy użyciu własnego sprzętu i pracowników 

gospodarczych. Bloczki betonowe będące własnością Gminy leżą opodal ul.Rudowskiego  

i można je wykorzystać w tym celu. 

2) Zwracam się do p.Wójta z prośbą o zgłoszenie do Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 

Oddział Kielce Rejon Starachowice o naprawę  uszkodzonego chodnika przy drodze krajowej 

nr 42 przy skrzyżowaniu z drogą gminną w kierunku Gostkowa oraz wjazdu na skład opału 

przy ul.Kościuszki prawa strona. Załączam zdjęcia uszkodzeń. 

Krzysztof Olczyk 

Interpelacje 

Na podstawie art.24 ust.4 ustawy o samorządzie gminnym, działając w imieniu mieszkańców 

zwracam się za pośrednictwem Przewodniczącego Rady Gminy do Pana Wójta z prośbą o: 

1) Wystąpienie do Pani Zofii Kozłowskiej o zmianę terminów odbioru odpadów 

segregowanych dla miejscowości Kucębów, Nowy Odrowążek, Sorbin i sąsiednich, 

wyznaczonych na 6 lipca 2023 roku a następnie na 30 sierpnia 2023 roku, ponieważ odstęp 

pomiędzy terminami w lipcu i sierpniu wynosi 55 dni. Zgodnie z Uchwałą Rady Gminy z dnia 

26.10.2022r. odbiór odpadów komunalnych z budynków jednorodzinnych ma się odbywać nie 

rzadziej niż raz na miesiąc. Ponadto zmianę terminu odbioru odpadów biodegradowalnych dla 

tych samych miejscowości zaplanowanych na 29 czerwca i 6 lipca 2023 roku ponieważ odstęp 

pomiędzy tymi terminami wynosi jedynie 7 dni, a następne odbiory planowane są co trzy 

tygodnie. 

2) Czy zostały zakończone prace polegające na wyrównaniu drogi gminnej w miejscowości 

Kucębów-Górny na wysokości posesji 2a zgłoszone w interpelacjach nr 167/2021 z dnia 

8.10.2021 (termin wykonania październik 2021) i nr 231/2022 z dnia 22.09.2022? 

3) Czy została wykonana naprawa wiaty przystankowej w miejscowości Kucębów-Borek 

zgłoszona w interpelacji nr 233/2022 dnia 22.09.2022 z terminem wykonania 30.10.2022 roku. 

Genowefa Supernat 

Interpelacje 

1) Skierowana do PKP Polskie Linie Kolejowe  S.A. Zakład Linii Kolejowych Skarżysko-

Kamienna ul. Rejowska 29 o treści: 

W związku z licznymi uwagami mieszkańców korzystających z usług PKP zwracam się  

z prośbą o dokończenie prac na przystanku kolejowym w Sołtykowie. W obecnej chwili dojście 

do peronu jest utrudnione, brakiem chodnika łączącego drogę dojazdową z peronem. Końcowy 

odcinek drogi dojazdowej jest również uszkodzony w wyniku prac prowadzonych na terenie 

przystanku kolejowego. Uporządkowania wymaga także plac po wyburzonym budynku stacji. 

2) Skierowana do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Kielcach  

ul. Paderewskiego 43/45 o treści: 

Zwracam się z prośbą o udrożnienie przepustu przy drodze krajowej 42 w miejscowości Pięty 

przy posesji nr 60 i 61. Po ulewnych deszczach woda zalewa powyższe posesje. 
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Aneta Smulczyńska 

Interpelacje: 

1) Zgodnie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2023r. poz.40 z późn.zm.) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Kopcie ponownie 

kieruję do Pana Wójta interpelację w sprawie wykonania sieci światłowodowej na terenie ww. 

sołectwa. W ostatnim czasie Ministerstwo Funduszy i Polityki Regionalnej, Departament 

Rozwoju Cyfrowego – Instytucja Zarządzająca krajowym programem Fundusze Europejskie 

na Rozwój Cyfrowy 2021-2027, opublikowała harmonogram naborów wniosków (plan na 

2023r.) w którym wskazała, iż w II kwartale 2023r., zostanie ogłoszony nabór wniosków na 

zwiększenie dostępu do ultra-szybkiego Internetu szerokopasmowego (alokacja UE ponad 800 

mln EUR). Mając na uwadze powyższe, uprzejmie proszę o nawiązanie kontaktu z wykonawcą 

sieci światłowodowej na terenie Gminy Bliżyn (firma Nexera Holding Sp. z o.o.), celem 

podjęcia działań, ukierunkowanych na doprowadzenie sieci światłowodowej do sołectwa 

Kopcie, a także innych miejscowości na terenie Gminy Bliżyn, w których brakuje dostępu do 

Internetu i które zagrożone są wykluczeniem cyfrowym. Brak dostępu do Internetu 

szerokopasmowego utrudnia wiele zadań, m.in. naukę i pracę zdalną, dostęp do e-usług 

publicznych i zdrowotnych. Mając na uwadze powyższe, uprzejmie proszę o podjęcie 

stosownych działań. 

2) Zgodnie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2023r. poz.40 z późn.zm.) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Kopcie ponownie 

kieruję do Pana Wójta interpelację w sprawie zamontowania znaków informacyjnych  

z numeracją posesji przy poszczególnych skrzyżowaniach na terenie sołectwa Kopcie. 

Zamontowanie znaków, wskazujących numery gospodarstw, zlokalizowanych przy danym 

odcinku drogi, będzie stanowiło duże ułatwienie dla służb ratownictwa medycznego, osób 

przyjezdnych, firm kurierskich, itp. Ponadto, znaki wpłyną  na ograniczenie zbędnego ruchu 

pojazdów, które obecnie często „błądzą” w poszukiwaniu właściwego adresu. Mając na uwadze 

powyższe, uprzejmie proszę o sprawną realizację. 

3) Zgodnie z art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2023r. poz.40 z późn.zm.) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Odrowążek, 

kieruję za Pana Wójta pośrednictwem do Zarządu Dróg Powiatowych w Skarżysku-Kamiennej 

interpelację w sprawie wykonania remontów cząstkowych drogi powiatowej 0446T na terenie 

sołectwa Odrowążek, polegających na uzupełnieniu ubytków w nawierzchni bitumicznej, 

szczególnie na odcinkach w pobliżu posesji nr: 3-6, 61, 55, 71, 87, 110. Poprawa stanu 

technicznego nawierzchni, wpłynie na zwiększenie bezpieczeństwa użytkowników drogi  

i wyeliminuje zagrożenia uszkodzenia pojazdów, poruszających się ww. trasą. Mając na 

uwadze powyższe, proszę o pozytywne rozpatrzenie niniejszej interpelacji i nadanie biegu 

sprawie. 

Agnieszka Świercz 

Interpelacje 

1) Zwracam się z prośbą w imieniu swoim jak i mieszkańców do Zarządu Dróg Powiatowych 

o uzupełnienie ubytków (dziur) powstałych po sezonie zimowym na drogach powiatowych na 

terenie sołectwa Gilów. Proszę o jak najszybsze rozpatrzenie mojej interpelacji. 

2) W związku z dużą ilością telefonów od mieszkańców proszę o uzupełnienie wszystkich 

ubytków nawierzchni dróg gminnych po sezonie zimowym w sołectwie Gilów, gdyż stanowią 

one duże utrudnienie dla jeżdżących samochodów jak i rowerzystów. Proszę o jak najszybsze 

załatwienie tej sprawy. 

Przewodniczący Rady prosił także o wyjaśnienie przyczyn włączania oświetlenia ulicznego  

o różnych godzinach. Różnica ta wynosi prawie 2 godziny opóźnienia w przypadku Płaczkowa 

Piechotnego (19.50) w stosunku do miejscowości wzdłuż drogi krajowej (18.00). 



6 

 

Odpowiedzi na powyższe zapytania i interpelacje udzielił Mariusz Walachnia – Wójt Gminy. 

Odnośnie zapytania Przewodniczącego Rady w zakresie zimowego utrzymania dróg Wójt 

przyznał, że deklaracja dotycząca zakupionego samochodu z grudnia ubiegłego roku nie została 

wykonana. Wystąpił problem z częściami ale obecnie samochód przeszedł przegląd i jest 

zarejestrowany. Odpowiedzi na pozostałe zapytania dotyczące poniesionych kosztów  

w związku z akcją zimową zostaną udzielone pisemnie. Na potrzeby zimowego utrzymania 

dróg został zakupiony pług rozsiewacz i piaskarka, do tych celów służy także zakupiony 

wcześniej ciągnik. Usługi wykonywał również przedsiębiorca z naszego terenu, u którego 

przechowywany jest piasek i sól. Świadczone usługi są rozpisane kilometrażem  

w poszczególnych dniach. Nie ma uruchomionej akcji biernej, stąd gmina nie ponosi kosztów 

z tego tytułu. Odnosząc się natomiast do drugiego zapytania dotyczącego poprawy jakości 

transmisji obrad sesji Wójt wyjaśnił, że zainstalowany jest Internet kablowy przez firmę 

ORANGE, który spełnia wymogi i nie ma potrzeby zakładania dodatkowego łącza by opłacać 

dwa abonamenty. 

Jacek Krzepkowski uważa, że problem powinien być rozwiązany bo radni i mieszkańcy 

sygnalizują ten problem. 

Michał Jędrys – Sekretarz Gminy uzupełniając wypowiedź Wójta poinformował, że internet 

w straży wykorzystywany jest razem z biblioteką stąd nie są ponoszone dodatkowe koszty. 

Obecnie transmisję ogląda 8 osób łącznie z jego osobą i nie ma żadnych problemów. 

Występujące wcześniej zakłócenia nie były zależne od tego czy to byłby to internet kablowy 

czy światłowodowy bo i tak będzie pochodził z jednej rozdzielni. Zatem ponoszenie 

dodatkowych kosztów około 4 tys.zł tylko na potrzeby sesji nie jest konieczne. Wspólnie  

z informatykiem testowano przyłącze pod kątem obciążenia. Na dzień dzisiejszy jest ono 

wystarczające. Ponadto gdyby wystąpiły problemy techniczne z obrazem bądź dźwiękiem  

w trakcie transmisji to po sesji upubliczniane jest nagranie łącznie z transkrypcją znakową dla 

osób niesłyszących, które można obejrzeć. 

Kontynuując dalej odpowiedzi na interpelacje Wójt wyjaśnił, że w zakresie oszczędności na 

oświetleniu ulicznym pewnie dałoby się to policzyć ale biorąc pod uwagę 80 punktów 

świetlnych olicznikowanych w gminie i otrzymywanie na każdy punkt świetlny co miesiąc 

osobnego rachunku pracownikowi zajęłoby to 3-4 dni. Ze względu na ponad 100-procentową 

podwyżkę cen energii 1 kilowatogodziny dla samorządów to kwotowo wyliczenia na pewno 

byłyby trudne do wykonania. Jednakże uwzględniając spadek zużycia z powodu wyłączenia 

oświetlenia w porze nocnej należy liczyć na oszczędności rzędu 25-30%. Utwardzenie  

ul. Zgodnej jest możliwe do wykonania i ten temat jest znany Wójtowi natomiast  naprawa 

chodnika w dwóch miejscach wskazanych przez radnego Sławomira Młodawskiego na drodze 

krajowej zostanie przekazana do Dyrekcji Dróg Krajowych, o ile nie zostanie wcześniej 

wykonana ponieważ zostały już rozpoczęte naprawy począwszy od Bugaja i Brześcia. Uwagi 

zgłoszone przez radnego Krzysztofa Olczyka w zakresie kolizji w terminach odbioru odpadów 

komunalnych są słuszne i zostaną przekazane pracownikowi. Ponadto Wójt poinformował, że 

zostanie uruchomiona do testowania aplikacja pn. „Kiedy śmieci” dzięki której po jej 

ściągnięciu na zasadzie przypomnienia można sobie taką informację ustawić. Uzupełnienie 

brakujących szyb na przystankach autobusowych nie zostało zrealizowane ze względu na 

koszty transportu. Planuje się łączny zakup szyb przystankowych dla kilku miejscowości 

zgłaszających taką potrzebę z wykorzystaniem jednego transportu razem z nowymi wiatami 

przystankowymi. 

Krzysztof Olczyk wyjaśnił, że w przypadku jego interpelacji ten problem nie występuje 

natomiast chodzi o przechylenie wiaty. 

Wójt wyjaśnił, że po dokonanych oględzinach z pracownikiem nie jest to problem 

natychmiastowy do wykonania ale jeżeli  przechylenie będzie się pogłębiać to usterka zostanie 

wykonana przez gminę we własnym zakresie. Uzupełnienie ubytków w drodze Kucębów-
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Górny koło posesji 2A również było przedmiotem oględzin przy okazji objazdu i są to 

kilkumilimetrowe poprzeczne obniżenia poziomu asfaltu, które nie są aż tak naglące do 

wykonania. Jeżeli radny uważa to za konieczne to zostanie wykonane. Odnośnie dokończenia 

prac na przystanku kolejowym w Sołtykowie Wójt upatruje w przepychankach między 

spółkami kolejowymi co do wykonawstwa tych zadań. Gmina wystąpi pisemnie w tej sprawie. 

Genowefa Supernat dodała, że rozmawiając z przedstawicielką kolei po rozeznaniu tematu 

przez komisję na miejscu sprawa miała być załatwiona. 

Powyższe uzupełnił Sekretarz Gminy, który uczestniczył w ubiegłym roku w komisji  

z przedstawicielami kolei i wykonawcami zadania. Gmina została zobowiązana do udrożnienia 

rowu i z tego zobowiązania się wywiązała. Natomiast nie był wtedy obecny jeden  

z wykonawców  odpowiedzialnych za doprowadzenie terenu do porządku stąd problem tkwi 

między wykonawcami a spółkami kolejowymi. 

Odpowiadając dalej na interpelacje Wójt wyjaśnił, że udrożnienie przepustu w Piętach przy 

drodze krajowej zostanie przekazane pisemnie do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych.  

W zakresie doprowadzenia sieci światłowodowej do sołectwa Kopcie były w tej kadencji 

przynajmniej dwa wystąpienia, na które gmina nie otrzymała odpowiedzi. W ubiegłym roku 

pojawiła się również taka możliwość dla sołectwa Nowki, która jest w „projektowaniu”. Na 

tym etapie gmina nie ma żadnej informacji w tym temacie dlatego ponowi swoje wystąpienie 

być może do Ministerstwa Cyfryzacji nadzorującego te zagadnienia a także będzie naciskać 

poprzez posłów z naszego regionu. 

Aneta Smulczyńska prosiła o takie wystąpienie w związku z programem krajowym 

umożliwiającym pozyskanie dofinansowania na te cele. 

Odnosząc się do znaków informacyjnych z numeracją domów w sołectwie Kopcie Wójt 

wyjaśnił, że były podjęte działania w ubiegłym roku ale prosił jeszcze o uściślenie numeracji 

jeżeli to nie było przekazane by to zadanie doprowadzić do końca. Remonty cząstkowe dróg  

powiatowych na pewno zostaną niebawem rozpoczęte i uwagi radnych zostaną przekazane 

natomiast remonty dróg gminnych zostały już rozpoczęte i jak pogoda pozwoli będą 

kontynuowane. 

Ad. 6  

Informację o stanie bezpieczeństwa, przestępczości, ładu i porządku publicznego na terenie 

gminy za 2022 rok przedstawił Emil Sadza – dzielnicowy KPP w Skarżysku Kam. (informacje 

w załączeniu – oprócz informacji dostarczonej Radzie, w dniu sesji przekazano radnym 

rozszerzoną informację w omawianym zakresie). 

Dyskusja 

Krzysztof Olczyk podziękował dzielnicowemu za uzupełnienie informacji przedłożonej 

Radzie, która była bardzo lakoniczna nie obrazująca stanu bezpieczeństwa. Ponadto radny 

uznał nieobecność na sesji Komendanta Powiatowego Policji za lekceważące traktowanie 

radnych, ale pewnie jakieś sprawy służbowe nie pozwoliły mu na udział w dzisiejszej sesji, 

chociaż ma zastępców, naczelników. Przedstawiony stan bezpieczeństwa na terenie gminy 

przez Emila Sadzę – dzielnicowego radny ocenił pozytywnie prosząc o uzupełnienie  

w przyszłości przedkładanej informacji Radzie. Aby znalazł się w niej pełny podział na 

kategorie przestępstw, podanie ilości wykroczeń, dla których sprawca jest nieznany a także 

pełnego podziału ze względu na strukturę wykroczeń i wykrywalność szczególnie tych, których 

sprawca w chwili zgłoszenia nie był znany.  

Emil Sadza wyjaśnił, że w przyszłości informacja zostanie uzupełniona o te dane. Dodał, że 

od 2016r. istnieje takie narzędzie jak krajowa mapa zagrożeń. Każdy obywatel naszego kraju 

mający dostęp do internetu ma możliwość anonimowego wejścia na tą aplikację  i skorzystania 

z tego narzędzia podając co go boli  i co zauważa. Dalej taka informacja przekazywana jest do 

policji. Na terenie gminy Bliżyn były 74 takie zgłoszenia z czego 36 dotyczyło ruchu 

drogowego m.in. nieprawidłowego parkowania czy przekraczania prędkości. Pozostałe 36 
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dotyczyło aktów wandalizmu, znęcania się nad zwierzętami czy handlu narkotykami. Policja 

otrzymując takie zgłoszenie musi je sprawdzić i zweryfikować. Słyszalne były również takie 

głosy, że tej policji ze Skarżyska na terenie gminy Bliżyn jest za dużo, że ta represyjność jest 

za duża. Dlatego dzielnicowy odpowiedział że na 74 zgłoszenia 36 dotyczyło ruchu drogowego. 

Genowefa Supernat nawiązała do statystyki dotyczącej narkotyków i cieszy fakt, że miało 

miejsce tylko jedno wykroczenie ale nie wiadomo czy dotyczyło to dealera czy osoby 

posiadającej przy sobie narkotyki, jak to zostało stwierdzone. 

Emil Sadza wyjaśnił, że przestępstwo narkotykowe zostało stwierdzone po zgłoszeniu na 

krajową mapę bezpieczeństwa. Był to mężczyzna posiadający przy sobie narkotyki, który został 

zatrzymany. Nie może ujawniać szczegółów tej sprawy ale mężczyzna został zidentyfikowany, 

zatrzymany i wykrywalność w tym przypadku jest 100-procentowa. 

Sławomir Młodawski zwrócił uwagę na dość mocne przekraczanie prędkości przy drodze 

krajowej nr 42. Ostatnio sytuacja się nieco uspokoiła co ma odbicie w statystykach. Jednakże 

nadal występuje ten problem jeżeli chodzi o motocyklistów, którzy ignorują ograniczenie 

prędkości w terenie zabudowanym. Prosił o przekazanie tej informacji do ruchu drogowego  

i zwrócenie uwagi na tą sytuację przez patrole policji.  

Emil Sadza zobowiązał się do przekazania tej informacji Naczelnikowi Ruchu Drogowego.  

Wójt w swojej wypowiedzi zwrócił uwagę na osobę dzielnicowego Emila Sadzy, który  

w naszej gminie jest od dawna natomiast drugi dzielnicowy często się zmienia. Dlatego 

podkreślił, że jest to budujące, że jest taka osoba jak dzielnicowy Emil Sadza, który jest naszą 

opoką, ludzie mają do niego zaufanie, dzięki niemu również jest to poczucie bezpieczeństwa 

ze względu na umiejętność podejścia do młodzieży a nawet przestępców. Oceniając 

bezpieczeństwo na terenie gminy można odnieść wrażenie, że poczucie bezpieczeństwa jest, 

nastąpiła poprawa w ruchu drogowym, kierowcy jadą znacznie wolniej dzięki wysokim 

mandatom. W miejscach gdzie są altany dobrym narzędziem jest krajowa mapa zagrożeń. 

Zgłaszając problem policja zainterweniuje od razu dlatego prosił sołtysów, radnych do 

zgłaszania takich sytuacji bo to będzie skuteczne. 

Genowefa Supernat prosiła dzielnicowego o udzielenie odpowiedzi na pytanie dlaczego 

prędkość na drodze krajowej nr 42 od Odrowąża do Końskich wynosi 70km/h a od Skarżyska 

do końca naszej gminy 50km/h, gdzie jest chodnik, rowy, pobocza, jak to rozumieć i uzasadnić. 

Odpowiedzi na powyższe udzielił Jacek Krzepkowski informując, że były takie sugestie 

mieszkańców aby tą prędkość zwiększyć do 70 km/h, szczególnie tam gdzie przy drodze 

krajowej Bugaj-Brzeście chodnik znajduje się poza rowem. Ten temat był poruszony na komisji 

bezpieczeństwa Starostwa Powiatowego, na której złożył również taki wniosek. Ruch drogowy 

policji nadzoruje ten temat, robi lustracje i występuje do zarządu dróg w tym przypadku 

krajowych o zwiększenie prędkości. Nie ma jednak takiej woli ze względu na to, że na tym 

odcinku występowały śmiertelne wypadki i po rozmowie z Naczelnikiem Ruchu Drogowego 

nie zgodził się on na takie wystąpienie ze względu na duże zagrożenie w ruchu drogowym. 

Jeżeli będą naciski gmina również może wystąpić o rozważenie możliwości podniesienia 

prędkości. 

Krzysztof Jurek stwierdził, że w poprzedniej kadencji również o to występował do policji aby 

zweryfikować tą prędkość, bo występuje taki odcinek, przynajmniej w ocenie radnego, 

bezpieczny, gdzie ta prędkość mogłaby być podniesiona i dalej znów zniwelowana do 50km/h. 

Radny dodał, że ostatnio jadąc drogą nr 12 od S-7 do Radomia na całym odcinku drogi, pomimo 

częściowo zniszczonego jej stanu, nawet przy przejściach przy szkole i dużo gęstszej 

zabudowie obowiązuje prędkość 70 km/h.  Dlatego ta prędkość przynajmniej na części 

omawianego odcinka powinna być zwiększona, choć niejednokrotnie kierowcy ignorują zakazy 

i wykorzystują taką sytuację przekraczając znacznie obowiązującą prędkość. 

Wójt wyjaśnił, że kiedyś złożył taki wniosek na radzie bezpieczeństwa powiatu, co ukazało się 

nawet w gazecie i spotkało się ze sporą krytyką mieszkańców Brześcia a właściwie jednej 
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mieszkanki. Jest jeszcze jeden element na który należy zwrócić uwagę, faktycznie jest to prosty 

odcinek drogi, znajduje się jedno niewielkie wzniesienie koło stacji benzynowej gdzie nie ma 

dobrej widoczności z przeciwka ale na odcinku od przejazdu kolejowego w Bliżynie do Bugaja 

jest siedem skrzyżowań i to może być przeszkodą w zwiększeniu prędkości. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Komisja przyjęła do wiadomości przedstawioną 

informację przez Komendę Powiatową Policji w Skarżysku-Kam. o stanie bezpieczeństwa, 

przestępczości, ładu i porządku publicznego na terenie gminy za 2022 rok (4 głosy za). 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o stanie bezpieczeństwa, przestępczości, ładu i porządku publicznego 

na terenie gminy za 2022 rok głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym informacja została przyjęta przez Radę. 

Ad. 7 

Informację z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii oraz Innych Uzależnień za 2022 rok przedstawiła 

Monika Łukomska – Przewodnicząca Gminnej Komisji (informacja w załączeniu).  

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Komisja dokonała analizy informacji z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

Przeciwdziałania Narkomanii oraz Innych Uzależnień za rok 2022 docenia zaangażowanie 

stowarzyszeń i parafii we współpracę z Gminną Komisją Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych odnośnie realizacji zadań publicznych gminy dotyczących działań 

profilaktycznych. Komisja pozytywnie ocenia realizację Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii oraz Innych 

Uzależnień za rok 2022  (4 głosy za). 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii oraz Innych Uzależnień za 2022 rok  

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym informacja została przyjęta przez Radę. 

Ad. 8 

Informację z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2022 rok przedstawiła Monika Łukomska – 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie (informacja w załączeniu). 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Komisja dokonała analizy informacji z realizacji 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy  

w Rodzinie za rok 2022 i stwierdza, że jego realizacja przebiegała zgodnie z ustaleniami 

zawartymi w programie. Komisja dostrzega zaangażowanie pracowników w rozwiązywanie 

problemów związanych ze zjawiskami przemocy i udzielanie wsparcia osobom dotkniętym 

przemocą. 

Komisja przyjęła bez uwag informację z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2022 (4 głosy za). 

Dyskusja 

Sławomir Młodawski zapytał jak wygląda statystyka jeżeli chodzi o przemoc w rodzinie  

w stosunku do roku 2021. 

Monika Łukomska wyjaśniła, że ilość niebieskich kart ma tendencję spadkową. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 
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Za przyjęciem informacji z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2022 rok głosowało 14 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym informacja została 

przyjęta przez Radę. 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Przewodniczący Rady zgłosił 

wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników do projektów uchwał. 

Za przyjęciem wniosku Przewodniczącego Rady głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Ad. 9 

a) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2023-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały następującymi wynikami głosowania:  

1) Komisja Infrastruktury – 4 głosy za, 

2) Komisja Oświaty – 2 głosy za, 2 wstrzymujące się, 

3) Komisja Budżetowa – 2 głosy za, 3 wstrzymujące się. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały: 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2023-2035 głosowało 10 radnych, głosów przeciwko – 1, głosów 

wstrzymujących się – 3, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLIV/300/2023 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na 

lata 2023-2035. 

b) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok 
odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały następującymi wynikami głosowania:  

1) Komisja Infrastruktury – 4 głosy za, 

2) Komisja Oświaty – 2 głosy za, 2 wstrzymujące się, 

3) Komisja Budżetowa – 3 głosy za, 2 wstrzymujące się. 

Dyskusja 

Małgorzata Zep zabrała głos w związku z niejednoznacznym głosowaniem na komisjach nad 

projektami uchwał dotyczącymi zmian w budżecie. Stwierdziła, że bierze się to z faktu, iż Rada 

Gminy zostaje postawiona przed faktem dokonanym. Jako członek Komisji Rewizyjnej  

i Budżetowej a także jako radna zawsze pyta o zasadność wydatków, co również czynią 

pozostali radni. Uchwalając w grudniu 2022 roku aktualnie obowiązujący budżet wszyscy byli 

zgodni, że jest to najtrudniejszy budżet jaki przyszło tej Radzie uchwalać. Zarówno Pan Wójt 

jak i Pani Skarbnik a także radni wszyscy przyznali, że będą się mocno zastanawiać nad każdą 

wydaną złotówką. Pod koniec ubiegłego roku radni zostali postawieni również przed faktem 

dokonanym, o którym poinformował Pan Wójt a mianowicie o złożeniu wniosku na remont 

orlików w kwocie dofinansowania 365tys. zł. Dostaliśmy wówczas zapewnienie od Wójta, że 

jeżeli przyjdzie pozytywne rozstrzygnięcie konkursu z dofinansowaniem w tej samej 

wysokości przez gminę to radni będą wcześniej o tym fakcie poinformowani i będą rozmowy 

w tym temacie. Na posiedzeniu komisji radna pytała o ekspertyzę oraz o to, kto zadecydował  

o wycenie prac w takiej wysokości, otrzymując odpowiedź, że dokonał tego Pan Wójt i Pani 

Katarzyna Cichocka – pracownik Urzędu Gminy. Rada obecnie ponownie została postawiona 

przed faktem dokonanym otrzymując projekt uchwały o przeznaczeniu kwoty  365tys.zł  

z wolnych środków na remont orlików. Jako radna nie jest przeciwna wydatkom na orliki, bo  
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i takie głosy się zdarzają, jednak nie został przedstawiony żaden kosztorys, jak to powinno mieć 

miejsce w przypadku wydatkowania niemałej kwoty. Na początku kadencji miała również 

miejsce sytuacja w Odrowążku związana z miejscem integracji, gdzie przyszła umowa do 

podpisania z 50% dofinansowaniem, która nie doszła do skutku ze względu na to, że gminę nie 

stać było na tak wysokie poniesienie kosztów związanych z realizacją zadania. Na pewno 

byłoby inne spojrzenie na remonty orlików gdyby dofinansowanie było wyższe a zdaniem 

radnej z Ministerstwa Sportu można pozyskać 80% dofinansowania. Poruszając temat na 

komisjach uzależniając dofinansowanie modernizacji orlików od otrzymania odpowiednich 

kosztorysów radna została zakrzyczana przez Wójta, a przecież po to są komisje by na nich 

dyskutować i omawiać nurtujące sprawy. Temat ten poruszała również radna Aneta 

Smulczyńska pytając o sytuację, gdy ogłoszony przetarg przewyższy zaproponowaną kwotę. 

Wójt odpowiedział, że wtedy będziemy się zastanawiać nad rozwiązaniem. Należy jednak 

rozważyć taką sytuację, że jeżeli te remonty zostaną uznane za konieczne to należy je 

przeprowadzić w sposób jak najbardziej oszczędny bo przecież jest szereg innych pilnych 

spraw do realizacji jak przebudowa dróg gdzie również chodzi o życie i bezpieczeństwo 

mieszkańców. Radni powinni być informowani o decyzjach Wójta w sprawie wydatków  

i wspólnie podejmowali decyzje, do czego również zobowiązał się sam Pan Wójt. Ponadto 

radna poruszyła temat wydatków na zimowe utrzymanie dróg, które nadal występują  

w obecnym budżecie. W tej kwestii miała składać interpelację ale uczynił to już 

Przewodniczący Rady, który zadbał o to, aby radni w tej sprawie otrzymali rzetelną informację. 

Radna dysponuje dużą ilością filmików, zdjęć, interwencji otrzymywanych od mieszkańców  

a w szczególności  z Brześcia i Wołowa gdzie podczas dużych opadów śniegu  w niektórych 

rejonach samochód do odśnieżania pojawiał się dopiero po 48 godzinach. Dużo szczęścia było 

w tym, że sezon zimowy był w miarę łagodny ale niedopuszczalną rzeczą jest, by decyzje 

dotyczące zmiany sposobu zimowego utrzymania dróg były podejmowane w trakcie trwania 

sezonu. To nie są przemyślane decyzje a wynikają z opóźnień w przeprowadzonych 

przetargach. Także nagłe decyzje odnośnie zakupu samochodów budzą wątpliwości bo 

grudzień to nie jest czas na takie zakupy. Dlatego pojawiają się wątpliwości, czy nie powinien 

zostać zakupiony inny sprzęt i do końca nie wiadomo, czy były to dobre decyzje. Przykładem 

jest zakupiony samochód, który w dniu 22 grudnia miał być dopuszczony do ruchu i służyć do 

odśnieżania, i takie zapewnienie otrzymali radni, a okazuje się, że w dniu 28 marca samochód 

nie był jeszcze zarejestrowany. Radna zwróciła się do Wójta o szczegółowy kosztorys  

w zakresie modernizacji orlików, o konsultacje z radnymi i spotkania aby wspólnie decydować  

o wydatkowaniu środków. Są jeszcze takie miejscowości na kresach gminy jak Brzeście, Bugaj, 

Wołów czy Kopcie, Nowki, Kucębów, które są niedofinansowane i nic się nie robi. Stąd są 

głosy wstrzymujące, w tym również radnej bo zaangażowanie wolnych środków na tej sesji jest 

wysokie. Dużo wcześniej między sesjami radna dopytywała o ich wysokość, otrzymując 

odpowiedź, że trwają wyliczenia, że wiele  z nich zostanie przeznaczona na bieżącą działalność 

urzędu, co jest w porządku. Jednakże jeżeli Rada ma podjąć decyzję o wydatkowaniu tak 

dużych pieniędzy to należy szukać jak najrozsądniejszych rozwiązań, najlepszych firm by jak 

najwięcej osób, mieszkańców, obywateli a także dzieci skorzystało z tych środków. 

Jacek Krzepkowski w swojej wypowiedzi podtrzymał stanowisko radnej Małgorzaty Zep. 

Omawiając budżet w grudniu Pani Skarbnik sygnalizowała trudności w zamknięciu budżetu, 

wtedy też dyskutowano na temat konieczności spotkań z Wójtem w sprawach ustalenia 

wydatkowania środków. Ze względu na trudności finansowe nawet były zakusy likwidacji 

funduszu sołeckiego a później okazało się, że znajdują się pieniądze na remont orlików 

365tys.zł, zakup ciągnika 150 tys. zł czy 70tys. zł na zatrudnienie pracownika, które 

najprawdopodobniej nastąpiło przed zatwierdzeniem środków na ten cel. Zdaniem 

Przewodniczącego Rady  być może lepszym rozwiązaniem byłby zakup nowego samochodu  

z osprzętem do odśnieżania. 
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Odnosząc się do wypowiedzi radnej Małgorzaty Zep odnośnie orlików głos zabrał Wójt, który 

na wstępie podkreślił, że przez okres 20-letniej pracy nie spotkał się ze słowami krytyki za to, 

że pozyskał pieniądze. Przy konstruowaniu budżetu zadanie to nie zostało w nim ujęte mimo 

że złożono wniosek. Konkurs był dwuetapowy i pieniądze były trudne do uzyskania. Stan 

orlików jest zły, zwłaszcza w Bliżynie, który budowany był w 2009r. Przeprowadzane remonty 

przynosiły doraźnie skutek, szczególnie miesiące zimowe powodowały degradację zwłaszcza 

boiska wielofunkcyjnego. Orlik w Bliżynie powstał wcześniej niż w Mroczkowie. 

Przynajmniej co 10 lat powinna być położona nowa warstwa ze względu na dużą eksploatację 

boisk wielofunkcyjnych zarówno w czasie szkolnym jak i pozaszkolnym. Jeżeli tych napraw 

się nie przeprowadzi w odpowiednim czasie ze względu na ich degradację, to może dojść do 

konieczności wymiany całej nawierzchni. Radna po czterech latach sprawowania funkcji 

powinna wiedzieć jak wygląda proces inwestycyjny. Jeżeli zadania nie ma w budżecie to nie 

można zlecić wykonania ani koncepcji, ani kosztorysu. Zadanie to nie wymaga projektu 

budowlanego, można zlecić firmie na zasadzie „zaprojektuj i wybuduj”, która oszacuje zakres 

i koszt naprawy. Byłby to zbędny wydatek przed uzyskaniem dofinansowania. Faktycznie 

dofinansowanie wynosi 50%, dodatkowych  pieniędzy na ten cel się nie przewiduje więc 

rezygnacja z wykonania tego zadania może doprowadzić do zamknięcia boisk a ich 

uruchomienie wtedy będzie wiązało się z wykonaniem napraw we własnym zakresie. W dniu 

3 marca wpłynęło pismo z Ministerstwa informujące o zakwalifikowaniu do programu. 

Największą niewiadomą w tym budżecie był przetarg na kanalizację Gostków-Gilów. 

Uruchamiając nadwyżkę i wolne środki na tą sesję zaproponowane zostały zmiany w budżecie 

dotyczące zwiększenia wydatków bieżących, które przy uchwalaniu budżetu były 

niedoszacowane. Stanowi to około połowę tych środków, pozostaje do rozdysponowania na 

przyszłej sesji około 1.200tys.zł. Najtańsza oferta przetargowa na kanalizację Gostków-Gilów 

opiewa na kwotę 11.460tys.zł. Jest to dobra cena bo kosztorys opiewał na znacznie większą 

kwotę 15,5 mln zł, do zabezpieczenia pełnej kwoty najtańszej oferty brakuje 460tys.zł.  

W ramach rozdysponowania  1.200tys.zł wolnych środków Wójt proponuje spotkanie  

z radnymi celem ustalenia dalszego wykonania projektów kanalizacyjnych i przeznaczenia 

znacznej kwoty na ten cel. Należy w tej kwestii również zachować umiar bo pieniędzy unijnych 

nie będzie na kanalizację, chyba że z KPO, ale Polska na razie ich nie pozyskała. Kończąc temat 

orlików Wójt nie widział konieczności spotkania radnych i dyskusji nad potrzebą ich remontu 

bo było to oczywiste, co może potwierdzić radna która jest nauczycielem w-fu. Biorąc pod 

uwagę temat odśnieżania i uwagi, że nie było wszędzie odśnieżone na czas to Wójt  przyznaje, 

że taka sytuacja wystąpiła. Jeżeli ma być odśnieżone wszędzie to niezbędne są 2 ciągniki, 

samochód do odśnieżania i ewentualnie drugi z firmy zewnętrznej. Dlatego został 

zaproponowany zakup drugiego ciągnika. Specyfika gminy jest taka, że jeżeli są drogi do 

odśnieżania na które wjedzie tylko ciągnik, a takie są, to nie może on być jednocześnie  

w Kopciach czy Kucębowie oraz  w Bugaju. Zagórzu czy Wołowie. Stąd zachodzi potrzeba 

zakupu drugiego ciągnika. Jest zatrudniony nowy pracownik ze wszystkimi uprawnieniami, 

dlatego gmina nie poniesie dodatkowych kosztów z tym związanych. Dwóch pracowników ma 

także prawo jazdy, w tym jeden kat.C. Tych trzech pracowników zatrudnionych do działu 

gospodarczego jest z udziałem dofinansowania z Urzędu Pracy. Dzięki temu wiele prac 

wykonywanych jest we własnym zakresie. Kończąc Wójt stwierdził, że w tym momencie stać 

gminę na wykonanie remontu orlików a zlecenie opracowania kosztorysu kiedy nie było 

zapewnione dofinansowanie byłoby niegospodarne. 

Krzysztof Olczyk zapytał, czy istnieje opinia, ekspertyza rzeczoznawców bądź biegłych 

uzasadniająca potrzebę całkowitej wymiany nawierzchni na tych boiskach. Jak się to ma do 

łatania dziur na drogach, obecnie coraz mniejszych, łatając jedne drugie się rozsypują. Ponadto 

prosił o rozwiązanie problemu odbioru śmieci w Kucębowie Odcinku. Ze względu na to, że 

mieszkańcy w tych miejscowościach  muszą na plecach donosić worki ze śmieciami do drogi 
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radny prosił o zakwalifikowanie w tych posesji do posesji z trudnym dojazdem. To była tylko 

dygresja radnego do całkowitej wymiany nawierzchni na boiskach. 

W odpowiedzi na powyższe Wójt zapytał radnych, kto z nich widział obecnie te boiska i kto  

w tej sytuacji miałby zapłacić za ekspertyzę i ponosić koszty czegoś, co jest oczywiste.  

W przypadku Mroczkowa wystarczy tylko kolejna warstwa natrysku, bo to boisko jest nowsze, 

innej generacji, o innych parametrach i nie będzie to stanowić wielkiego kosztu. Natomiast  

w Bliżynie była nawierzchnia starsza, innej generacji, boisko jest połatane, zniszczone w 80%, 

co powoduje potrzebę jego wymiany. Na dzień dzisiejszy nie jest wiadome czy zaproponowane 

pieniądze wystarczą na ten cel. Jeżeli nie, to musi ulec zmniejszeniu zakres robót. Sprawa 

wywozu śmieci, którą poruszył radny Krzysztof Olczyk nie jest Wójtowi znana dlatego 

wymaga wyjaśnienia. 

Nawiązując do wypowiedzi Wójta odnośnie orlików Jacek Krzepkowski zapytał, czy dobrze 

rozumie, że koszty nie rozkładają się równo na te dwa boiska. 

Wójt potwierdził powyższe wyjaśniając, że orlik w Mroczkowie był budowany później niż  

w Bliżynie, jakość materiałów była lepsza ponieważ znacznie rozwinęła się technologia ich 

budowy. 

Krzysztof Jurek podziela merytoryczne argumenty radnej Małgorzaty Zep a także odpowiedź 

Wójta uznaje za wystarczającą. W czasie objazdu dróg gminnych Komisja Infrastruktury 

wizytowała również obiekt w Bliżynie. Wójt wtedy podawał argumenty o których dziś mówi, 

czyli o wymianie przestarzałej technologii podsypki. Boiska faktycznie są zniszczone. Zdaniem 

radnego koszty 700.000zł są ogromne, ale skoro takie ceny panują na rynku to nie można wiele 

w tej kwestii zrobić. Dobrze stało się, że budżet udało się zamknąć, obronić fundusz sołecki. 

Komisja Infrastruktury zaproponowała wspólne spotkanie radnych by omówić racjonalne 

wydatkowanie pozostałych do rozdysponowania wolnych środków. 

Monika Gruszczyńska odniosła się do kwestii odśnieżania i jak to Wójt nazwał krytyki 

skierowanej w jego stronę. Dodała, że analizując ten temat na komisjach to stanowisko i wynik 

głosowania na poszczególnych komisjach nie wynika koniecznie z krytyki postępowania Wójta 

lecz z braku rzetelnej informacji dla radnych i całego podsumowania łącznie z kosztami tej 

akcji. Dlatego dobrze się stało, że Przewodniczący Rady wystąpił o taką informację. 

Dodatkowo przedstawiła spostrzeżenia Komisji Budżetowej, która zauważyła niskie koszty 

zużycia paliwa naszego samochodu, co świadczy o tym, że ten samochód rzadko wyjeżdżał 

a dużo rzeczy było zlecane firmom zewnętrznym. Radni otrzymali sprzeczne informacje co do 

kosztów składowania piachu i soli oraz sprzętu, raz podano, że faktur takich nie ma a drugi raz 

że faktury są i koszty te wynoszą 1.000zł. Również przyznając na tej sesji 70tys.zł na zakup 

piachu dobrze byłoby podać ile kosztuje zakup piachu w tonach  a ile usługa mieszania bo na 

komisji podana była kwota 20tys.zł za mieszanie piachu i soli a zakup piachu zmieszanego – 

30tys.zł. Dlatego tych pytań nie należy odbierać jako słów krytyki bowiem taka informacja 

pozwoli radnym na oszacowanie oszczędności wynikających z przejścia na wykonywanie tych 

usług we własnym zakresie. 

Odnosząc się do powyższej wypowiedzi Wójt wyjaśnił, że gmina zakupiła 300 ton gotowej 

mieszanki za 40tys.zł, dodatkowo zostało zakupione około 100 ton piachu, które było na 

bieżąco mieszane. Zaproponowana kwota 70tys. zł dotyczy przyszłego sezonu zimowego. Za 

składowanie piachu miesięcznie gmina płaci 1.000zł, do tego dochodzi jeszcze usługa 

ładowania na piaskarkę. Mając dwa ciągniki i dwa samochody istnieje realna szansa dotarcia 

w miarę szybko we wszystkie rejony gminy i zabezpieczenia zimowego utrzymania dróg, co 

nie było możliwe do wykonania w minionej akcji zimowej. Dlatego zakup drugiego ciągnika, 

(planowany z łącznie z modułem koszącym i pługiem) znacznie by tą sytuację poprawił. 

Szczegółowe koszty poniesione w minionym sezonie zimowym zostaną podane radnym. Wójt 

nawiązał również do oferty przetargowej, która opiewała na kwotę 35tys.zł za 1 dzień akcji 

zimowej na drogach gminnych i powiatowych. Dokupując sprzęt i wykonując usługi we 
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własnym zakresie na pewno będą one tańsze i ich jakość się poprawi, choć problem będzie 

istniał w przypadku dużych i gwałtownych opadów śniegu.  

Powyższą wypowiedź uzupełnił Sekretarz Gminy stwierdzając, że dzisiaj wszyscy radni są 

ekspertami na co uwagę zwrócił Przewodniczący Rady prostując, że radni nie są ekspertami 

ale nadzorują pracę Wójta i jako nie eksperci chcieliby uzyskać informacje w zakresie 

problemów ich nurtujących. 

Sekretarz Gminy podziękował za zwrócenie uwagi. Przeprowadzono trzy postępowania 

przetargowe, które nie odniosły skutku. Były prowadzone działania w stanie wyższej 

konieczności, które pozwoliły przez ten sezon zimowy przebrnąć. Obserwując akcję były 

proponowane działania jeśli chodzi o sprzęt. Sekretarz dodał, że rynek usług się zmienia. Cena 

na rynku odśnieżenia 1 km drogi to 100zł a wraz z jej posypaniem 200zł. Biorąc pod uwagę 

ilość dróg na terenie gminy to stanowiłoby kwotę 35tys.zł za 1 dzień usług. Zaplanowane 

wydatki 300tys. zł zabezpieczyłyby może 10 dni akcji zimowej. Dlatego w ramach tych 

środków zakupiono sprzęt w postaci pługa, ciągnik wyposażono w tuz, zakupiono również 

piaskarkę i rozsiewacz. Sprzęt ten zostaje na kolejny sezon. Dlatego prosił o zrozumienie całej 

sytuacji. Nie da się również utrzymać naszych dróg tak jak to odbywa się na drogach krajowych, 

bo tam stosowana jest solanka, która po pierwsze jest bardzo drogim rozwiązaniem a po drugie 

ma szkodliwy wpływ na środowisko bo pozostając na poboczach zanieczyszcza posesje.  

W naszym przypadku była stosowana mieszanka piachu z solą i tam gdzie było to możliwe 

reakcja była na bieżąco ale były sytuacje, że akcja docierała z opóźnieniem. Obecne działania 

podejmowane są  pod kątem właściwego przygotowania do przyszłego sezonu zimowego, m.in. 

związanych z zakupem sprzętu. Odnosząc się do zatrudnienia pracowników, są to 4 etaty ale 

pracownicy ci nie pracują tylko przy akcji  zimowej czy koszeniu. Wykonują oni szereg innych 

czynności również poprzez nadzór i lepsze wykorzystanie osób, które przez sądy są skierowane 

do prac społecznych. Zatem podejmowane są działania związane z wyremontowaniem 

przystanków, czyszczeniem i malowaniem elementów metalowych, naprawą siedzisk, 

sprzątaniem wokół przystanków a także uprzątnięciem śmieci z rowów przydrożnych  

i szeregiem innych prac wynikających na bieżąco. I to są właśnie oszczędności powstałe  

z wykonania prac we własnym zakresie. Nie chodzi też o to, żeby to było tylko taniej wykonane 

ale również lepiej i w większym zakresie. 

Odnosząc się do wypowiedzi Wójta Małgorzata Zep stwierdziła, że chodzi o dane słowo, 

jeżeli mówi się, że decyzje będą podejmowane wspólnie to należy to egzekwować. Radna wie 

jak wygląda proces inwestycyjny ale przez te 4 lata nauczyła się jak to wszystko funkcjonuje 

w gminie Bliżyn. Radni zgodzą się z tym, że niejednokrotnie spotykając się na różnych 

komisjach, kontrolach, które były zlecone, poprzednich inwestycji opiewających na milionowe 

kwoty wiadomo jak są wykonane. Ponadto obsługa długu kosztuje gminę 1.200tys.zł łącznie  

z kwotą 150tys.zł którą dokłada się w uchwale na dzisiejszej sesji. Nikt tego nie mógł 

przewidzieć, wiadomym jest, że wynika to ze wzrostu stóp procentowych ale tyle to kosztuje 

gminę. Dodała, że ta Rada jest jedyną Radą od lat, która nie zaciągnęła kredytów. Ciągle 

wmawiano, że jak się nie zaciągnie kredytów to się nie da żadnych inwestycji zrobić, a jednak 

się da. Przy pierwszym bądź drugim budżecie w tej kadencji był zaplanowany kredyt  

w wysokości 2.200tys.zł, którego udało się nie zaciągnąć. Taki stan rzeczy wynika z tego, że 

radni są dociekliwi, szczegółowo analizują, dopytują i reagują w różnych sprawach.  

W poprzednich latach była wykonana altana, miejsce integracji u radnej Supernat, wiadomo za 

ile a można wykonać pewne rzeczy systemem gospodarczym, taniej i po to są kierowane uwagi 

radnej żeby mieć wiedzę i otrzymać rzetelną informację. Na ostatniej komisji Sekretarz 

wyjaśnił, że samochód nie kosztował 90tys.zł a 75tys.zł, w związku z tym co z pozostałą kwotą, 

ile kosztowały części, remont. Takie informacje pomogą radnym w pracy, na podstawie których 

radni będą mogli podjąć rzetelne decyzje, które rzutują na dalsze lata funkcjonowania tej 

gminy. Zaciągając „lekką ręką” kredyty i godząc się na wszystko to dziś byłoby na pewno 
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ciężko funkcjonować. Każdy kolejny budżet będzie trudny do spięcia dlatego nad każdą 

wydaną złotówką trzeba się zastanowić. 

Wójt podkreślił, że w tej kadencji nie występował do Rady o zaciągnięcie kredytu. Obecnie 

sprawozdanie zostało przesłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej i zostanie przedłożone 

również radnym, w którym znajduje się szczegółowa informacja o każdym wydatku. 

Rozpoczynając swoją wypowiedź Aneta Smulczyńska  stwierdziła, że nie będzie krytykować 

Wójta za pozyskane pieniądze z Ministerstwa Sportu na modernizację orlików a wręcz 

przeciwnie docenia trud i pracę włożoną w przygotowanie dokumentacji ale dostrzega różne 

podejście i różne standardy do poszczególnych sołectw. Radna Małgorzata Zep przypomniała 

początek kadencji, kiedy sołectwo Odrowążek ubiegało się o pozyskanie środków na 

utworzenie otwartej strefy aktywności. Były to też środki z Ministerstwa Sportu ale sołectwo 

Odrowążek nie mogło liczyć na taką przychylność jak obecnie Bliżyn czy Mroczków i Pan 

Wójt wycofał się z podpisania umowy. Jednak dzięki determinacji sołtysa i mieszkańców 

Odrowążka przystąpiono do zagospodarowania miejsca integracji. Wykonywane to jest 

etapami i głównie ze środków pochodzących z funduszu sołeckiego. Każdego roku plac staje 

się coraz piękniejszy, pojawiają się na nim nowe elementy i jest szansa, że do końca kadencji 

zostanie on w pełni zagospodarowany. Przypomniała również, że niejednokrotnie radni  

a w szczególności członkowie Komisji Budżetowej w zakresie spraw dotyczących finansów 

gminy zwracali się do Wójta o przedstawianie odpowiednio wcześniej informacji, głównie jeśli 

chodziło o zagospodarowanie wolnych środków. Tymczasem od lat powtarza się ta sama 

sytuacja, że radni dostają projekt uchwały z kwotami i zadaniami, na które te środki są 

przekazywane. W projekcie uchwały na dzisiejszą sesję radnym przedstawiono projekt uchwały 

z wykazem zadań i rozdysponowaniem wolnych środków na łączną kwotę 1.102.103zł. 

Pozostała jeszcze do zagospodarowania kwota około 1.172tys.zł. Radna zadała pytanie czy  

o ich przeznaczeniu radni dowiedzą się w kolejnym projekcie uchwały czy może Wójt 

zdecyduje się porozmawiać i ustalić coś wcześniej z radnymi. Wiele razy radna nawiązywała 

w swoich wypowiedziach do zrównoważonego rozwoju gminy i o sołectwach, które znajdują 

się na peryferiach gminy, w tym również o sołectwie Kopcie. Nie można stosować tylko takiego 

podejścia, że jedne sołectwa będą otrzymywać miliony a inne będą skazane tylko na środki  

z funduszu sołeckiego. W przypadku Kopci w dzisiejszym projekcie uchwały pojawia się kwota 

2.710zł na opracowanie dokumentacji oświetlenia ulicznego w tej miejscowości. Jest to kwota 

niewielka a inne sołectwa otrzymują dużo większe środki i w tych sołectwach rozwój nastąpi. 

Dlatego na peryferiach gminy będzie ciągłe opóźnienie. Takie miejscowości wyludniają się, 

młodzi ludzie nie chcą w tych miejscowościach pozostawać i mieszkać, między innymi z uwagi 

na ograniczoną infrastrukturę. Ostatnia zima pokazała, że zawiodło odśnieżanie. Mieszkańcy 

byli skazani sami na siebie albo tak jak w przypadku Kopci na pomoc sołtysowej i jej małżonka. 

Dlatego należy pomyśleć o zrównoważonym rozwoju, dyskutować na co wolne środki wydać 

i jak je zagospodarować, aby to było z korzyścią dla wszystkich a nie tylko dla wybranych. 

Wójt wyjaśnił, że w ramach wolnych środków jest deklaracja zabezpieczenia udziału gminy  

w  kwocie 250tys.zł na przebudowę chodnika w Nowym Odrowążku, o ile to zadanie znajdzie 

się w budżecie powiatu. Odnosząc się do historycznego placu zabaw w Odrowążku to były 

zrealizowane tylko projekty w ramach Lokalnej Grupy Działania przez stowarzyszenia.  

W przypadku Odrowążka takie stowarzyszenie się nie znalazło. Radna Aneta Smulczyńska 

dodała, że taka sytuacja wystąpiła w poprzedniej kadencji ale Wójt wyjaśnił, że dotyczyła tego 

samego obiektu. Kontynuując Wójt przypomniał jeszcze o projekcie na budowę drogi  

w Kopciach, która będzie zgłoszona do programu w przypadku naboru wniosków z Polskiego 

Ładu. 

Odnosząc się do pytania Wójta o wizję boisk radna Genowefa Supernat stwierdziła, że 

widziała stan obydwu boisk. I tak w Bliżynie boisko wymaga całkowitego remontu, jest 

zniszczone natomiast w Mroczkowie naprawy wymaga kort tenisowy  i pokrycie dachu na 
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przebieralni. Poruszyła także temat nadzoru nad boiskiem. W przypadku Mroczkowa w czasie 

zajęć taki nadzór sprawują nauczyciele a poza lekcjami opiekun. Nie wie, jak sytuacja wygląda 

w Bliżynie, ale może należy zwrócić uwagę na taki aspekt sprawy. 

Wójt wyjaśnił, że wymagany remont nie wynika z dewastacji boiska ale naturalnego zużycia 

materiałów. Na pewno w Bliżynie zdarzały się sytuacje, że dzieci, przypuszcza się że to były 

małe dzieci,  skubały nawierzchnię a to powodowało największe uszkodzenia. 

Józef Dąbrowski poddał propozycję składowania piachu na placu gminy, by nie płacić osobom 

prywatnym za jego składowanie. 

Wójt wyjaśnił, że obecnie składowanie odbywa się na placu u przedsiębiorcy, który dysponuje  

ładowarką. Przewiduje się składowanie tych materiałów koło oczyszczalni ścieków, obecnie 

wystąpiono do Agencji Nieruchomości Rolnej o pozyskanie dwóch działek, jedna jest do 

wykupienia. Dlatego w przyszłości bazę docelową planuje się w Wojtyniowie. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały: 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok 

głosowało 10 radnych, głosów przeciwko – 2, głosów wstrzymujących się – 2, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLIV/301/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok. 

c) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej odczytała Beata Ozan – Skarbnik 

Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej głosowało 14 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XLIV/302/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej. 

d) 

Projekt uchwały w sprawie metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty odczytał Michał Jędrys – Sekretarz 

Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty głosowało 14 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XLIV/303/2023 w sprawie metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach sesji. Z przyczyn usprawiedliwionych 

obrady sesji opuścił radny Krzysztof Jurek. 

e) 

Po wznowieniu obrad sesji po przerwie Michał Jędrys – Sekretarz Gminy odczytał projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLII/291/2022 Rady Gminy Bliżyn z dnia 29 grudnia 2022 

roku w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 

trybu ich pobierania. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  
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Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLII/291/2022 Rady Gminy Bliżyn z dnia  

29 grudnia 2022 roku w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  

z opłat, jak również trybu ich pobierania, głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLIV/304/2023 

zmieniającą uchwałę Nr XLII/291/2022 Rady Gminy Bliżyn z dnia 29 grudnia 2022 roku 

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak 

również trybu ich pobierania. 

f) 

Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 odczytał Michał Jędrys 

– Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023  głosowało 13 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XLIV/305/2023 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023.  

g) 

Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023 głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLIV/306/2023 w sprawie określenia 

zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

h) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Bliżyn na lata 2023-2030” odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. Omówił 

również poprawki zgłoszone przez Wójta a dotyczą one prawidłowych tabel w zakresie 

bezrobotnych i właściwego zapisu odnośnie stacji i przystanków kolejowych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 
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Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem poprawek zgłoszonych przez 

Wójta Gminy w załączniku do projektu uchwały w piśmie z dnia 27.03.2023r.: 

1) Za nadaniem w załączniku do projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Bliżyn na lata 2023-2030” nowego brzmienia 

tabeli 20. Bezrobotni według wieku, wykształcenia i stażu pracy z terenu gminy Bliżyn (stan 

na dzień 31.12.2019 i 31.12.2020r.) o treści załączonej do pisma Wójta znak: ORS.0006.2.2023 

z dnia 27.03.2023r. głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się 

– 0, w związku z czym poprawka została przyjęta przez Radę. 

2) Za nadaniem w załączniku do projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Bliżyn na lata 2023-2030”  nowego brzmienia 

tabeli 23. Stan bezrobocia w gminie Bliżyn wg wieku, wykształcenia, stażu pracy – stan na 

31.12.2021r. o treści załączonej do pisma Wójta znak: ORS.0006.2.2023 z dnia 27.03.2023r. 

głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym poprawka została przyjęta przez Radę. 

3) Za zastąpieniem w załączniku do projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Bliżyn na lata 2023-2030” na stronie 26 Punkt 

2.5.4. Układ Komunikacyjny zapisu „- ze stacjami kolejowymi w Bliżynie i Sołtykowie oraz 

przystankami w Brzasku i Gilowie” nowym zapisem w brzmieniu: „- ze stacją kolejową  

w Bliżynie oraz przystankami w Sołtykowie, Brzasku i Gilowie” głosowało 13 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym poprawka została przyjęta 

przez Radę. 

4) Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie 

z poprawkami: 

Za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Bliżyn na lata 2023-2030” łącznie z przyjętymi poprawkami głosowało  

13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada 

Gminy podjęła Uchwałę Nr XLIV/307/2023 w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Gminy Bliżyn na lata 2023-2030” łącznie z przyjętymi 

poprawkami. 

i) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bliżyn w 2023 roku odczytał Michał 

Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bliżyn w 2023 roku głosowało  

13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada 

Gminy podjęła Uchwałę Nr XLIV/308/2023 w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Bliżyn w 2023 roku.  

j) 

Ostatni na dzisiejszej sesji projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy 

Bliżyn oraz komisji stałych na 2023 rok odczytał Jacek Krzepkowski – Przewodniczący Rady. 

Następnie poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 
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Zza przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy Bliżyn oraz 

komisji stałych na 2023 rok głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLIV/309/2023 

w sprawie zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy Bliżyn oraz komisji stałych na 2023 

rok. 

Ad. 10  

Przechodząc do punktu 10 porządku obrad to jest sprawozdania z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez gminę Bliżyn za rok 2022, które otrzymali wszyscy radni, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie.  

Jednocześnie poinformował, że komisje nie wniosły uwag do sprawozdania. 

W związku z tym, że nie było chętnych do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad przyjęciem sprawozdania. 

Za przyjęciem sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Bliżyn 

za rok 2022 głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym sprawozdanie zostało przyjęte przez Radę. 

Ad. 11 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad sesji to jest sprawozdań z działalności 

Komisji Rady za 2022 rok, które otrzymali wszyscy radni Przewodniczący Rady zapytał, czy 

ktoś z Radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie.  

W związku z tym, że nie było chętnych do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad przyjęciem sprawozdań. 

Za przyjęciem łącznie sprawozdań z działalności wszystkich komisji rady za 2022 rok 

głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym sprawozdania zostały przyjęte przez Radę. 

Ad. 12 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 17 stycznia 2023r. z Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach wpłynęły dwie uchwały IV Składu Orzekającego: 

1) Nr 12/2023 z dnia 16 stycznia 2023r. w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu 

planowanego w uchwale budżetowej na 2023 rok. IV Skład Orzekający RIO uchwalił, że 

Gmina Bliżyn ma możliwość sfinansowania planowanego w uchwale budżetowej na 2023 rok 

deficytu budżetu w kwocie 2.453.418zł. 

2) Nr 13/2023 z dnia 16 stycznia 2023r. w sprawie opinii o prawidłowości planowanej kwoty 

długu. IV Skład Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował planowaną kwotę długu Gminy 

Bliżyn wynikającą ze zobowiązań zaciągniętych ujętych w WPF na lata 2023-2035. 

Przewodniczący Rady dodał, że wszyscy Radni otrzymali uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach w związku z czym zapytał, czy ktoś w tej sprawie chciałby zabrać 

głos. Nie było chętnych do dyskusji w tym temacie.  

Następnie przypomniał radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych do końca 

kwietnia b.r. 

W dalszej części tego punktu porządku obrad sesji Przewodniczący Rady poinformował, że 

na jego ręce wpłynęło pismo anonimowe dotyczące usytuowania przekaźnika telefonii 

komórkowej w miejscowości Pięty. Z uwagi na to, że Przewodniczący Rady nie jest osobą 

kompetentną do tego typu rozstrzygnięć ponieważ decyzje w tych sprawach wydaje Wójt  

i Starosta przedmiotowe pismo zostało przekazane według właściwości Wójtowi, który udzielił 

odpowiedzi Przewodniczącemu Rady, jako osobie do której to pismo zostało skierowane. 

Aneta Smulczyńska podzieliła się jeszcze informacją na temat nowych środków europejskich 

w ramach Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027.  
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W dniu wczorajszym odbyło się posiedzenie komitetu monitorującego ten program i zostały 

przyjęte kryteria wyboru i oceny projektu m.in. w kręgu zainteresowania naszej gminy może 

być dofinansowanie dla ochotniczych straży pożarnych znajdujących się w krajowym systemie 

ratownictwa jak również jednostek, które aspirują do tego systemu, chodzi tu o jednostkę  

w Nowym Odrowążku. Zachęcała do zapoznania się z kryteriami, które niebawem będą 

opublikowane na stronie internetowej instytucji zarządzającej. Na razie będzie to strona 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020 

ponieważ nad nową stroną trwają jeszcze prace. Poinformowała również, że zgodnie  

z przyjętym przez Zarząd Województwa harmonogramem, nabór wniosków i tryb konkursowy, 

dla tego typu działania, został przewidziany na połowę maja b.r. Dlatego należy zweryfikować 

i  ocenić czy w przypadku naszej gminy będzie zainteresowanie i możliwości aplikowania  

o tego rodzaju wsparcie. Radna nadmieniła, że w lipcu będzie możliwość ubiegania się  

o dofinansowanie na wsparcie infrastruktury przedszkolnej, na tworzenie miejsc pracy  

a w II kwartale będzie jeszcze prowadzony nabór na działania miękkie z europejskiego 

funduszu społecznego na wsparcie rozwoju przedszkoli, tworzenie nowych miejsc pracy  

i sukcesywnie będą ogłaszane jeszcze inne konkursy. Jest to szansa dla naszej gminy ponieważ 

można pozyskać nowe środki z unii europejskiej na rozwój gminy. 

Kończąc ten punkt porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował za przygotowanie sesji 

i złożył najlepsze życzenia świąteczne. 

Ad. 13 

Obrady sesji trwały od godz. 904 do godz. 1253. 

Czterdziestą czwartą sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Jacek Krzepkowski – 

Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział. 

 

Protokolant 

 

Anna Kowalik 
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